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Szlovákiának alapvető érdeke, hogy a brexitről folyó tárgyalások ne azzal végződjenek, hogy
abból Nagy-Britanniának csak előnyei, az Európai Uniónak pedig csak hátrányai legyenek.
Annál is inkább, mert a szigetországban rengeteg szlovák állampolgár tanul és dolgozik. Ezért
törekszik kitűnő kétoldalú kapcsolattartásra is az unióból kiválni készülő nagyhatalommal. Ezt
hangsúlyozta Robert Fico, szlovák kormányfő David Davisszel, a brit brexit miniszterrel való
pozsonyi találkozója után.

  

      

  

Fico hangsúlyozta, Szlovákia szívből kívánja, hogy az Európai Unió projektje sikeres legyen, és
az unió a mai turbulens világban is biztonságos otthona legyen lakóinak. A sikeres EU mellett
tette le voksát az angol vendég is, aki szerint Nagy-Britanniának szintén érdeke, hogy
„életrevaló” szomszédja legyen.

  

  

A két politikus kiemelte, a szigetország továbbra is tagja marad a legfontosabb szervezeteknek,
így a NATO-nak és biztonságpolitikai, valamint migrációs kérdésekben ugyancsak
együttműködik az unióval.

  

  

Fico szerint nemzeti érdekünk az is, hogy polgárainkat ne érje hátrány Nagy-Britanniában.
Davis azt ígérte, ebben a tekintetben országa nagyvonalú lesz. Fico úgy reagált, figyelni fogják
ezt a nagyvonalúságot, mert az ördög sokszor a részletekben bújik meg. Beszélt arról is, hogy
bizonyos korlátozásokkal az ott élő szlovák állampolgároknak számolniuk kell, de mint mondta,
tárt karokkal várjuk a Nagy-Britanniából hazatérőket. Szlovákia megérti a reciprocitást és bízik
abban, hogy az EU polgárait nem éri hátrányos megkülönböztetés a szigetországban.
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Még ebben a hónapban megkezdődik a kilépési folyamat

  

  

Davis arról tájékozatott, hogy Theresa May kormányfővel megkezdték a tárgyalásokat annak
érdekében, hogy országa polgárai az Európai Unióban, valamint az EU polgárai
Nagy-Britanniában egyaránt ugyanolyan jó feltételek mellett tudjanak munkát vállalni, mint
eddig. Elmondása szerint nagyvonalúságra fognak törekedni, és híresztelésnek nevezte azt,
miszerint a személyek szabad mozgásának feltételei már a kilépési folyamat megkezdésekor
megváltoznak.

  

  

A brexit miniszter kiemelte, hogy országának érdeke az EU-val való együttműködés a biztonság
és a védelem területén, de nem rejtette véka alá, hogy az igazságügy és a belügy területén
nehéz tárgyalások várnak rájuk. Bízik abban, hogy a lehető legjobb eredményeket sikerül majd
elérni mindenki számára. Pozsonyi tartózkodása során megerősítette, hogy London még ebben
a hónapban aktiválja az 50-es számú cikkelyt, ami elindítja az EU-ból való kilépési folyamatot.

  

  

  

(Forrás: webnoviny.sk)
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